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Protokół Nr 15/2019 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej 

w dniu 26 listopada 2019 r. 
 

Miejsce posiedzenia: Biuro Rady Miejskiej w Białogardzie 

Obecni wg załączonej listy. 

Tematyka posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia, w tym: 

- przyjęcie protokołu z poprzedniej Komisji. 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie programu współpracy Miasta Białogard z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2020 – druk A, 

b) w sprawie miejskiego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na rok 
2020 – druk B, 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad udzielania z budżetu Miasta dotacji celowej na 
dofinansowanie kosztów inwestycji w zakresie wymiany źródeł ogrzewania węglowego 
w budynkach lub lokalach mieszkalnych – druk C, 

d) w sprawie aktualizacji na lata 2019 i 2020 planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 
i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością 
Regionalne Wodociągi i kanalizacja z siedzibą w Białogardzie na obszarze miasta Białogard na 
lata 2017-2020  – druk D, 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty targowej – druk E, 
f) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2019  – druk F, 
g) w sprawie zmiany nazwy placu w Białogardzie – druk L. 

3.  Sprawy różne. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad 1 

Posiedzenie o godz. 1400 „otworzył i prowadził” Przewodniczący Komisji – Paweł Szyszlak. 
Komisja przyjęła protokół z poprzedniej Komisji oraz przedstawiony porządek, głosując: za-5  
(jednogłośnie). 
 

Ad 2  

Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące  projekty uchwał: 
a) w sprawie programu współpracy Miasta Białogard z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2020 – druk A, 
 Przedstawiła: Monika Szczensnowicz, Naczelnik Wydz. Komunikacji Społecznej i Promocji 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Leszczyk - sygnalizował sprawę małych grantów. Radny był zwolennikiem zespołu doradczego. 

Podał za przykład jednodniowe wycieczki, gdzie w jednym przypadku stawka za godzinę wynosiła 
120 zł. Chodzi o kwotę, na którą nas nie stać. Tyle może zarabiać ordynator szpitala. W małych 
grantach przechodzą różne sytuacje a inne wnioski są szczegółowo weryfikowane. Radny 
wnioskował, aby Pani Burmistrz taki zespół powołała.  

Naczelnik - odpowiedziała, że w małych grantach Rada nie ma żadnych kompetencji, jest to decyzja 
organu wykonawczego. 

Sekretarz - powiedział, że decyzja takiego zespołu nie będzie wiążąca. 
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Zastępca Burmistrza - wyjaśniła, że w następnym roku będzie inaczej odbierana, bo cztery razy 
będą się przyglądać zanim wydadzą złotówkę. 

M.Smoliński - pytał o poradnictwo specjalistyczne  zapisane na str. 4 § 6 ppkt 1g)? 
Naczelnik - odpowiedziała, że to zadanie publiczne w ramach pomocy społecznej. 
M.Smoliński - pytał o wspieranie i promowanie twórczości osób z niepełnosprawnościami? 
Naczelnik - wyjaśniła, że program jest szczegółowo ujęty, aby kolejni oferenci mogli skorzystać 

z programu. To daje możliwość realizacji danego zakresu. 
M.Smoliński - poruszył sprawę oceny sposobu realizacji w czterech punktach, twierdząc, że ocena 

pod względem finansowym nie jest bardziej miarodajna. Brak jest ilości uczestników biorących 
udział w projekcie. 

Sekretarz – powiedział, że każdy rok jest inny, dlatego nie każdy rok jest miarodajny. 
Naczelnik – poinformowała, że oferty są tak realizowane w zależności jaka jest liczba uczestników. 
M.Smoliński – zgłosił poprawkę, aby dopisać w § 10 ust. 1 Programu współpracy pkt 5 w brzmieniu: 

„5) ilość uczestników wszystkich zadań Programu.”  
Przewodniczący Komisji – poddał pod głosowanie poprawkę, którą Komisja przegłosowała: za-5 

(jednogłośnie) oraz w/w projekt uchwały z poprawką Komisji. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały z poprawką głosując: 
za-5 (jednogłośnie). 

 
b) w sprawie miejskiego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na rok 

2020 – druk B, 
Przedstawił: Bogdan Mieszkowicz-Adamowicz Pełnomocnik Burmistrza ds. realizacji Miejskiego 

programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
 

Przewodniczący Komisji – w wyniku braku dyskusji poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 
za-5 (jednogłośnie). 

 
c) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad udzielania z budżetu Miasta dotacji celowej na 

dofinansowanie kosztów inwestycji w zakresie wymiany źródeł ogrzewania węglowego 
w budynkach lub lokalach mieszkalnych – druk C, 

 Przedstawiła: Mariola Barcicka, Naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska 
 

Przewodniczący Komisji – w wyniku braku dyskusji poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 
za-5 (jednogłośnie). 

d) w sprawie aktualizacji na lata 2019 i 2020 planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 
i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością 
Regionalne Wodociągi i kanalizacja z siedzibą w Białogardzie na obszarze miasta Białogard na 
lata 2017-2020  – druk D, 

 Przedstawiła: Marta Czajkowska, Kierownik Działu Techniczno-Inwestycyjnego RWiK Sp. z o.o. 
     
Głos w dyskusji zabrali: 

M.Smoliński -  pytał o sprzedaż wody na podstawie założonej sprzedaży powiększonej o planowaną 
sprzedaż? 

Kierownik – odpowiedziała, że dzisiaj nie odpowie, może odpowiedzieć na Sesji. 
Sekretarz – powiedział, że należy wrócić do poprzedniego planu, który odnosi się do roku 2017. 
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Naczelnik – dodała, że cały opis dotyczy porównania do roku 2017. 
T.Strząbała – pytał o zadanie dot. budowy sieci na ul. Skolimowskiej. 
Kierownik – odpowiedziała, że wpisali to zadanie na rok 2020, chcieliby wykonać ale blokują ich 

drzewa w pasie drogowym. 
Naczelnik OŚ – powiedziała, że jest  brak inwentaryzacji, jest przeszkoda formalna. 
T.Strząbała – stwierdził, że skoro to tylko taka przeszkoda a za tym stoją ludzie to można liczyć na 

realizację. 
Naczelnik OŚ -  powiedziała, że nie wiadomo kto ma pokryć koszty wycinki czy RWiK czy Miasto. 

Z wnioskiem o wycinkę drzew może wystąpić posiadacz nieruchomości. RWiK może wystąpić do 
Burmistrza o zawarcie umowy użyczenia tej drogi na czas realizacji inwestycji. Obecnie inwestycji 
nie realizujemy a chcą, aby Miasto wystąpiło z wnioskiem do Starosty o dokonanie wycinki drzew. 
Wówczas albo zapłacimy opłatę, albo można dokonać nasadzeń zastępczych, ale już nie wiadomo 
gdzie, bo wszyscy chcą sadzić. 

Sekretarz – stwierdził, że to nietypowa sytuacja, bo Spółka zaplanowała inwestycję w drodze, której 
Miasto nie planuje urządzać, bo mieszkańcy mają dojazd przez ulice: Stamma i Ślusarskiego. 

J.Leszczyk – poruszył sprawę wejścia w życie taryf za wodę w połowie miesiąca. 
Przewodniczący Komisji – po wyczerpaniu głosów poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 

 
e) zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty targowej – druk E, 

Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta  
 
Przewodniczący Komisji – w wyniku braku dyskusji poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 

 
f) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2019  – druk F, 

Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta  
 
Przewodniczący Komisji – w wyniku braku dyskusji poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 

 
g) w sprawie zmiany nazwy placu w Białogardzie – druk L. 

Przedstawił: Wiesław Czurko, przedstawiciel wnioskodawców  
 
Przewodniczący Komisji – po wyczerpaniu dyskusji poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

 
Komisja zaopiniowała negatywnie w/w projekt uchwały głosując: 

za-0, przeciw-3, wstrzymało się-2. 

Ad 3 

W sprawach różnych Zastępca Burmistrza przedstawiła propozycje wzrostu stawek podatku od 
nieruchomości, stanowiące załącznik do protokołu. Z przedstawionej symulacji wynika, że przeciętne 
gospodarstwo domowe w mieszkaniach zapłaci 3 zł rocznie więcej, w domku jednorodzinnym przy 120 
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m2 – 7 zł rocznie więcej, a przy działalności gospodarczej i maksymalnej stawce oraz lokalu 300m 
przedsiębiorca zapłaci o 372 zł rocznie więcej. 
Sekretarz - dodał, że to ostatni moment na podjęcie takiej decyzji. 
Przewodniczący Komisji – powiedział, że należy przedstawiać kwoty wzrostu, bo są one do  przyjęcia. 

Wiadomo, że jeśli nie podniesiemy teraz podatku to będą mniejsze dochody.  
Skarbnik – stwierdziła, że w następnym roku będą jeszcze gorsze dochody, bo nie będziemy mieli 

środków z PIT-u z całego roku a teraz nie dostaniemy z połowy roku.  
J.Leszczyk – proponował zwiększenie stawek za zajęcie pasa drogowego. 
Z-ca Burmistrza – stwierdziła, że mamy najwyższe stawki w rejonie.  
P.Szyszlak – powiedział, że opłata za zajęcie pasa drogowego nie uderza bezpośrednio w mieszkańca. 
J.Leszczyk – proponował wygospodarowanie ze wzrostu podatków kwoty na Szpital Powiatowy. 
M.Kopczyński – poruszył sprawę księgowych w podległych jednostkach organizacyjnych Miasta, 

prosząc o symulację, ile jest księgowych, ile zarabiają, kto będzie i ile zarabiał, jakie jednostki zostaną 
bez księgowych a jakie z księgowymi i co później. 

Sekretarz – odpowiedział, że taka analiza będzie przygotowana. 
Ponadto radni otrzymali odpowiedź Przewodniczącej Komisji Infrastruktury na wniosek Nr 12/2019, 

stanowiącą załącznik do protokołu. 
  

Po wyczerpaniu dyskusji  zakończono w/w punkt. 
 

Ad 4 

Po wyczerpaniu tematyki o godz. 1550 zakończono Komisję. 

Protokołowała: M.Zimmer 

   Przewodniczący Komisji 

        /-/  Paweł Szyszlak 


